
W społeczeństwie istnieje przekonanie, że skoro trzylatki są objęte
wychowaniem przedszkolnym, to każde dziecko powinno rozpocząć
swoją przygodę z przedszkolem w wieku 3 lat. Czy tak rzeczywiście
jest?

Ustawodawca daje dzieciom między 3 a 5 rokiem życia prawo do
korzystania z wychowania przedszkolnego w placówce. To oznacza, że
jeżeli rodzice widzą taką potrzebę i chcą rekrutować do przedszkola –
mogą z niego skorzystać. Jednak nikt nie narzuca na nich takiego
obowiązku. Bywa, że opieką nad dzieckiem może zająć się mama albo
ktoś bliski. Alternatywą dla przedszkola jest też zatrudnienie niani.
Decyzja, czy wybierzecie wychowanie przedszkolne, należy tylko do
Ciebie.

Istnieje też przekonanie, że maluch, który funkcjonuje bez przedszkola
coś traci. Ja jednak, mimo ogromnej miłości do przedszkola, muszę
zaznaczyć, że jestem daleka od stwierdzenia, że pobyt w placówce to
jedyne słuszne rozwiązanie. Właściwe gospodarowanie czasu w ciągu
dnia, towarzyszenie dziecku i stymulowanie jego rozwoju niesie dla
dziecka równie wiele korzyści. A kontakt z rówieśnikami zapewnisz mu
pobytem na placu zabaw czy spotkaniami ze znajomymi, którzy mają
dzieci w podobnym wieku.

CZY MOJE DZIECKO JEST GOTOWE 
NA BYCIE PRZEDSZKOLAKIEM?

BEZPŁATNY KURS MAILOWY

MODUŁ 1. KIEDY JEST NAJLEPSZY MOMENT NA ROZPOCZĘCIE
PRZYGODY Z PRZEDSZKOLEM? 

CZY KAŻDY TRZYLATEK MUSI BYĆ PRZEDSZKOLAKIEM?
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CZY 2,5-LATEK PORADZI SOBIE W PRZEDSZKOLU?

Zgodnie z zapisami Ustawy Prawo oświatowe z dnia 14.12.2016 roku,
“Wychowanie przedszkolne obejmuje dzieci od początku roku
szkolnego w roku kalendarzowym, w którym dziecko kończy 3 lata, do
końca roku szkolnego w roku kalendarzowym, w którym dziecko
kończy 7 lat”. Istnieje też dodatkowy zapis, który zezwala na przyjęcie
do przedszkola dzieci młodszych. „W szczególnie uzasadnionych
przypadkach wychowaniem przedszkolnym może także zostać objęte
dziecko, które ukończyło 2,5 roku”. Jakie sytuacje miał na myśli
ustawodawca? Przyjęcie dziecka 2,5-letniego jest możliwe wtedy,
kiedy przedszkole dysponuje wolnym miejscem w najmłodszych
grupach. 

Sama prowadząc grupę trzylatków miałam pod opieką dwoje 2,5-
latków. Oboje poradzili sobie z adaptacją do przedszkola lepiej od
niektórych trzylatków. Dlatego nie jestem zwolennikiem wyznaczania
startu w przedszkolu wiekiem dziecka i uzależniania tej decyzji tylko od
tego.

CZY WIEK DZIECKA JEST DOBRYM WYZNACZNIKIEM?

Prawdopodobnie chciałabyś poznać jedyną słuszną i uniwersalną
odpowiedź na pytanie „Kiedy warto wystartować z przedszkolem?”.
Niestety, mimo, że bardzo bym chciała, nie jestem w stanie z pewnością
określić, który moment życia dziecka jest najlepszy na start, a jaki inny
będzie tym „zbyt wcześnie” lub „za późno”.
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Myślę sobie, że to nie o wiek dziecka chodzi, a o jego gotowość. Na
gotowość składa się wiele czynników, a wśród nich m.in. dojrzałość
emocjonalna, poziom samodzielności, umiejętność odnalezienia się w
nowej sytuacji, poprzednie doświadczenia (pobyt w żłobku czy rozłąka z
rodzicami). Na to, czy to odpowiedni czas, ma wpływ wiele różnych
aspektów. Chciałabym, żeby ten kurs pozwolił Ci samodzielnie ocenić tę
gotowość. Dlatego z kolejnych modułów dowiesz się na co w rozwoju
dziecka zwrócić uwagę i jakie zadać sobie pytania, aby upewnić się, że
przedszkole będzie dobrym rozwiązaniem!
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